
 

 

16. januar 2017 

 

 

Med henvisning til § 37 i Inatsisartuts forretningsorden, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

1. Vi ved, at når folk skal have briller, der er stærkere end en vis grænse, så 

træder sundhedsvæsenet til og betaler for brillerne. At man på det seneste har 

hævet grænsen for brilleglassenes styrke, skyldes dette forhold at 

Sundhedsvæsenet fattes økonomiske midler? 

2. Er brillestyrkegrænsen gældende for alle, uanset om man er lønmodtager, 

alderspensionmodtager eller er førtidspensionist? 

3. Er der taget initiativer til at alderspensions- eller førtidspensions- modtagere 

kan blive lettet såfremt de skal anskaffe sig briller? 

4. Såfremt en ordning med at alle alderspensions- eller førtidspensions-

modtagere med brillestyrke på over 5 skulle kunne få fuld støtte til anskaffelse 

af deres briller, hvor meget ville en sådan ordning koste sundhedsvæsenet? 

 

(Medlem af Inatsisartut Bendt B. Kristiansen, Inuit Ataqatigiit)  

 

Begrundelse: 

Livsvilkårene er i de seneste år ikke blevet lettere, hvilket især modtagere af alders- og 

uarbejdsdygtighedspensioner har mærket. Man kan i den forbindelse heller ikke lægge skjul 

på, at den teknologiske udvikling vil betyde, at tilblivelsen af øjenskader vil være stigende i 

løbet af de kommende år, hvorved brugerne af briller sandsynligvis også vil være stigende i 

omfang.  

 

Derfor vil jeg gerne være med til at udtrykke et ønske om, at sundhedsvæsenet tilpasser sig et 

problem, der generelt synes at være stigende i omfang. 

 

Jeg forventer, at svar på mine spørgsmål afgives indenfor 10 arbejdsdage. 


